

Abstract

This book presents a practice-based framework to analyze the constitution of aspects and forms of collective action in their current diversity. The focus is on an integrative discussion of approaches from the founders of the modern social sciences, organization and movement studies as well as recent debates in social theory and philosophy. The main aim is to expand Giddens's concept of agency to the level of collective action. Theories of practice are currently receiving much attention. However, they have little to say about the capacity of collectives to act. This book fills this void and always has the applicability for empirical analysis in mind.

Zusammenfassung

Dieses Buch präsentiert ein praxistheoretisches Modell um die Konstitution verschiedener Aspekte und Formen kollektiven Handelns in ihrer heutigen Dynamik und Vielfältigkeit zu analysieren. Im Zentrum steht eine integrative Aufnahme von Ansätzen der Klassiker, der Organisations- und Bewegungsforschung sowie der jüngeren Debatten in Sozialtheorie und Philosophie um Giddens Konzept der Agency in Bezug auf handlungsfähige Kollektive zu erweitern. Praxistheorien erhalten derzeit große Aufmerksamkeit. Sie haben zur Handlungsfähigkeit von Kollektiven bislang jedoch wenig zu sagen. Dieses Buch füllt diese Leerstelle und hat dabei stets die Anwendbarkeit für empirische Analysen im Blick.